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Zápisnica 

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva, 
ktoré sa konalo dňa 12.12.2023 v RKD  v Sučanoch 

 
 
Toto zasadnutie bolo zvolané na základe písomnej pozvánky zo dňa 06.12.2023. Uskutočnilo 
sa v sále Robotníckeho kultúrneho domu so stretnutím pozvaných o 16,00 hod.  
 

 
P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
1. JUDr. Mgr. Peter Belica    
2. Milan Cuna      
3. Mgr. Veronika Dodeková  - ospravedlnená  
4. Martin Giert    - ospravedlnený  
5. MUDr. Richard Koyš     
6. Mgr. Róbert Kováč     
7. Peter Krčula      
8. Ľubomír Kyselica    
9. Miroslav Mihálik     
10. Ing. Peter Pohl      
11. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
1. Viera Jašeková - zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
 - viď prezenčná listina 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
  

Program: 

 

1. Otvorenie 

2. Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

3. Schválenie programu 

4. Správa o plnení uznesení OZ 

5. Správa z vykonaných kontrol 

6. Návrh plánu činnosti hlavného kontrolóra obce na r. 2024 

7. Návrh VZN o odpadoch 

8. Návrh VZN o poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad 

9. Návrh VZN o poplatkoch za znečistenie ovzdušia a návrh Všeobecne záväzné 

nariadenie č. ... /2023, ktorým sa ruší všeobecne záväzné nariadenie Obce Sučany č. 

8/2009 o ochrane ovzdušia a poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia  

10. Návrh VZN o miestnom poplatku za rozvoj 

11. Návrh VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č.6/2014 o miestnych daniach 

12. Návrh VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č. 4/2020 o určení výšky finančných 

prostriedkov na mzdy a prevádzku na dieťa v MŠ, žiaka v ŠK a potencionálneho 

stravníka v ŠJ 

13. Dodatok č.1 k Zásadám hospodárenia s majetkom Obce Sučany 

14. Prevody, nájmy, výpožičky a nadobúdanie majetku obce a zriadenie tiarch na 

nehnuteľný majetok obce 

15. Informácia o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (ihrisko pri ul. Hlavná, 

rekonštrukcia RKD, MŠ a MFI, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha 

domu Ďurka Langsfelda, EBA, s. r. o., Sučany – dobudovanie zariadenia na nakladanie 

s nebezpečnými odpadmi ai.) 

16. Čerpanie rozpočtu k 30.9.2023, monitorovacia správa k programovému rozpočtu 

17. Návrh rozpočtu obce na roky 2024 – 2026 vrátane programového rozpočtu 

18. Návrh plánu činnosti obecného zastupiteľstva na r. 2024 

19. Informácia k Organizačnej štruktúre obce od 1.12.2023 

20. Vyhodnotenie činnosti ZŠ a MŠ za šk. rok 2022/23 

21. Správy z komisií OZ 

22. Rôzne 

23. Interpelácie 

24. Záver 



 
  

Otvorenie 

Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol Martin Rybár, starosta obce Sučany, ktorý 
privítal prítomných (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, 
Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard 
Koyš). Ospravedlnil neúčasť Mgr. Veroniky Dodekovej a p. Martina Gierta.  Skonštatoval, že 
obecné zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. Program zasadnutia obdržali prítomní v elektronic-
kej podobe, pozvánka bola zverejnená na centrálnej úradnej elektronickej tabuli, web-stránke 
obce,  úradnej tabuli obce a v miestnom rozhlase. 
 
Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 
 
p. starosta určil za zapisovateľku p. Vieru Jašekovú.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 

Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedomie 
že za zapisovateľku bola určená Viera Jašeková 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Do návrhovej komisie boli navrhnutí: p. Peter Krčula, p. Milan Cuna 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
členov návrhovej komisie : Peter Krčula 

Milan Cuna 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik,  
Ing. Peter Pohl,  Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Milan Cuna, Peter Krčula) 
Nehlasoval: 0 
 
Za overovateľov boli navrhnutí:  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení:  
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
overovateľov zápisnice:  Miroslav Mihálik 
    JUDr. Mgr. Peter Belica 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Ing. Peter Pohl,  
Mgr. Lenka  Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Miroslav Mihálik, JUDr. Mgr. Peter Belica) 



 
  

Nehlasoval: 0 
 
Schválenie programu  
 
p. starosta skonštatoval, že program rokovania obecného zastupiteľstva bol prítomným zaslaný 
elektronicky, zverejnený na web-ovom sídle obce, úradnej tabuli obce a Centrálnej 
elektronickej úradnej tabuli. Požiadal o schválenie predloženého programu.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo  
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke  
II. schvaľuje 
program zasadnutia obecného zastupiteľstva podľa predloženého návrhu v pozvánke  
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
p. starosta sa opýtal, či má niekto pripomienky, doplnenia, návrhy na zmenu 
programu.  Pripomienky na doplnenie, či zmenu programu zo strany poslancov neboli podané. 
Následne p. starosta navrhol doplnenie programu: 

- doplnenie návrhu VZN obce Sučany č. 12 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce 
Sučany č. 5/2017 o zavedení a poskytovaní elektronických služieb do bodu 12 programu 

- doplnenie návrhu na zmenu rozpočtu do bodu 16 

Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
III. schvaľuje  
zmenu programu:  

- doplnenie návrhu VZN obce Sučany č. 12 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce 
Sučany č. 5/2017 o zavedení a poskytovaní elektronických služieb do bodu 12 programu 

- doplnenie návrhu na zmenu rozpočtu do bodu 16 

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
 

Správa o plnení uznesení OZ 
p. prednostka podala správu o plnení uznesení obecného zastupiteľstva zo dňa 24.10.2023 
a 8.12.2023. Informovala, že Všeobecne záväzné nariadenia, na ktorých sa uznieslo obecné za-
stupiteľstvo dňa 24.10.2023 boli starostom obce podpísané, vyvesené a nadobudli účinnosť. 
Takisto aj prijaté zásady hospodárenia s majetkom obce vo forme smernice. 
Čo sa týka uznesenia obecného zastupiteľstva č. 148/2023 týkajúce sa žiadosti Ing. Pavla 



 
  

Mlynčeka a Ľudmily Mlynčekovej a žiadosti Ing. Pavla Hrabuša o odkúpenie spoluvlastníc-
keho podielu pozemku, uvedené uznesenie je v priebežnom plnení. V bode 14 bude poskytnutá 
informácia o novoobjavených skutočnostiach.  
Uznesenia č. 149 a 150/2023 sú taktiež v priebežnom plnení, s notárkou je dohodnutá notárska 
zápisnica a stanovená cena, avšak Michal Cicko, Marcela Končeková a Jozef Konček doposiaľ 
nezložili kauciu na notársku zápisnicu. Ak kauciu v stanovenom termíne nezložia, sú upozor-
není, že bude podaný návrh na vypratanie. U p. Cicka bol vydaný rozsudok na vypratanie, u p. 
Končeka a p. Končekovej bude opätovne podaná žaloba na vypratanie.  
Čo sa týka uznesenia č. 151/2023 týkajúceho sa projektu „Obnovy administratívnej budovy, 
námestie SNP 133/27, Sučany“, do výzvy v rámci Enviromentálneho fondu, žiadosť bola po-
daná. Uznesenie č. 152/2023 je splnené.  
Uznesenie č. 154/2023 je v priebežnom plnení. Je to formálne uznesenie za účelom, aby sa 
v budúcnosti nemusel robiť nový územný plán obce Sučany, nakoľko nový zákon o územnom 
plánovaní by mal nadobudnúť účinnosť od apríla 2024. Bez tohto uznesenia by sa predpokla-
dalo vypracovanie celého nového územného plánu, ak by obec potrebovala zapracovať nejakú 
zmenu. Uznesenie č. 155/2023 je splnené, dotácie boli Futbalovému oddielu poskytnuté. Tak-
tiež uznesenie č. 156/2023 týkajúce sa poskytnutia dotácie Centru enviromentálnej výchovy 
Turiec.  
Čo sa týka uznesenia č. 158/2023, výpovede nájomcom billboardov na starom futbalovom ihri-
sku boli zaslané, doručené. Spoločnosť Arton žiada o prehodnotenie podmienok.  
Uznesenie obecného zastupiteľstva č. 159/2023 je splnené, dávky boli poskytnuté. Čo sa týka 
uznesenia č. 160/2023, zmena rozpočtu bola zapracovaná.  
 
Diskusia: p. Krčula 
 
p. Krčula sa opýtal, či spoločnosti Arton sa dotkol problém pri Športovom dome.  
 
p. prednostka odpovedala, že majú v prenájme dva billboardy (reklamné stavby) pri starom 
futbalovom ihrisku, žiadajú o prehodnotenie výpovede.  

Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedomie  
Správu z plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
Správa z vykonaných kontrol 
 
Mgr. Radoslav Olašák, hlavný kontrolór obce, predložil správu o výsledku vykonaných kon-
trol. Správa bola vypracovaná v súlade s § 18 f) ods. 1 písm. d) zákona č.369/1990 Zb. o obec-
nom zriadení v znení neskorších predpisov. Kontroly boli vykonávané na základe plánu kontrol 
na rok 2023 a postupovalo sa podľa § 20 až 27 zákona 357 /2015 o finančnej kontrole a audite.  
- Kontrola stavu a vývoja dlhu obce Sučany: Kontrolou neboli zistené porušenia všeobecne 
záväzných právnych predpisov a interných predpisov obce. 

- Kontrola bežných príjmov, daň z nehnuteľnosti: Jej cieľom bola kontrola bežných príjmov, 
daň z nehnuteľnosti, ul. Železničná, ul. Sološenkova, ul. Malý diel, ul. Hviezdoslavova, ul. 



 
  

Hubová, ul. Brezová. Správnosť podaných daňových priznaní a rozhodnutí o vyrubení dane z 
nehnuteľnosti. Kontrolou neboli zistené porušenia všeobecne záväzných právnych predpisov a 
interných predpisov obce. Na základe získaných informácií odporučil pokračovať v maximálnej 
kontrole s dôrazom na overenie správnosti a úplnosti uvedených údajov v daňových 
priznaniach. Tento proces by mal byť realizovaný postupne v jednotlivých častiach obce. V 
prípade identifikácie nedostatkov alebo potreby doplnenia či opravy informácií v daňových 
priznaniach, odporúčam vyzvať príslušných daňovníkov k vykonaniu nevyhnutných úprav.  
Obec je podľa legislatívy povinná zabezpečiť vymáhanie neuhradených daní z nehnuteľností.  
- Kontrola vedenia pokladne a nakladania s pokladničnou hotovosťou: 
Cieľom kontroly bola kontrola vedenia pokladne a nakladania s pokladničnou hotovosťou, do-
držiavanie všeobecne záväzných právnych predpisov. Kontrolou neboli zistené porušenia vše-
obecne záväzných právnych predpisov a interných predpisov obce. 
- Kontrola interných predpisov obce ich správnosť a súlad s právnymi predpismi: 
Predmetom kontroly bolo preverenie súladu vybraných interných predpisov obce ich správnosť 
a súlad s právnymi predpismi. V kontrolovanom internom predpise „Rokovací poriadok 
obecného zastupiteľstva“ kontrolou neboli zistené porušenia všeobecne záväzných právnych 
predpisov.  Napriek tomu je potrebné preformulovať a aktualizovať tento interný predpis, 
keďže v ňom sa nachádzajú výrazy a pojmy, ktoré sú nielen nepresné, ale niekedy aj nesprávne 
interpretované. Okrem toho sa v ňom uvádzajú procesné postupy , ktoré sú prekonané časom a 
nezodpovedajú súčasným požiadavkám. Je potrebné zabezpečiť, aby odrážal presné a súčasné 
informácie a zároveň odrážal aktuálne postupy a normy. („náčelník obecnej polície, veliteľ 
OHZ“, „Právo prvého slova má člen príslušná komisia,...“, „Diskutujúci môže v rozprave k 
prerokúvanému bodu vystúpiť len jeden krát“, „Žiadny poslanec nesmie opustiť rokovaciu 
miestnosť“). 
 
Diskusia: JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Lenka Žuchová 
 
JUDr. Mgr. Peter Belica sa opýtal na kontrolu bežných príjmov, daň z nehnuteľností k vete, že 
obec je povinná zabezpečiť vymáhanie neuhradených daní z nehnuteľností uviedol, že je si ve-
domý toho, že hlavný kontrolór sa zameral na kontrolu 5-6 ulíc obce. Opýtal sa, či má vyčíslenú 
daň po lehote splatnosti. 
 
Mgr. Olašák, hlavný kontrolór obce uviedol, že toto vyčíslené nemá. Uviedol, že uvedené sa 
týka celej obce. Obec je zo zákonná povinná vymáhať neuhradené dane z nehnuteľností. Dodal, 
že budúci rok bude jeden z najťažších. Daň z nehnuteľností je z pohľadu obce druhá najvyššia 
príjmová položka obce.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že sama ako kontrolórka vykonala kontroly viackrát a vždy sa nájdu 
priznania, ktoré nie sú v súlade so skutočnosťou.  
 
p. starosta uviedol, že obec zavádza do praxe nový systém, v r. 2024 bude určite fungovať.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedomie 
Správu o výsledkoch vykonaných kontrol v období 25.10.2023 - 12.12.2023: 
Kontrola stavu a vývoja dlhu obce Sučany 
Kontrola bežných príjmov, daň z nehnuteľnosti 
Kontrola vedenia pokladne a nakladania s pokladničnou hotovosťou 
Kontrola interných predpisov obce ich správnosť a súlad s právnymi predpismi 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 



 
  

Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
 
Návrh plánu činnosti hlavného kontrolóra obce na r. 2024 

 
Mgr. Radoslav Olašák uviedol, že návrh plánu činnosti hlavného kontrolóra na r. 2024 bol zve-
rejnený na web-sídle obce 15 dní pred rokovaním obecného zastupiteľstva. Do návrhu bola 
prenesená kontrola dane z ubytovania z r. 2023, nakoľko uvedenú kontrolu je možné vykonať 
po ukončení predchádzajúceho kalendárneho roka.  

Plánovaná kontrolná činnosť: 
V zmysle § 18d, ods. 2, písm. a.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola bežných prí-
jmov, daň z ubytovania. 
V zmysle § 18d, odsek 1, zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola plnenia uznesení 
obecného zastupiteľstva schválených v roku 2022. 
V zmysle § 18d, ods. 2, písm. a.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola bežných prí-
jmov, daň z nehnuteľnosti. 
Podľa ustanovenia § 17 ods. 15 zákona č. 583/2004 o rozpočtových pravidlách územnej samo-
správy, kontrola stavu a vývoja dlhu obce Sučany. 
V zmysle § 18d, ods. 2, písm. a.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola vedenia po-
kladne a nakladania s pokladničnou hotovosťou. 
V zmysle § 18d, ods. 1, zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola interných predpisov 
obce ich správnosť a súlad s právnymi predpismi. 
Kontroly v zmysle § 18f, ods. 1, písm. h.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení. 
V zmysle § 18f, ods. 1, písm. i) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, kontrola prevodov ne-
hnuteľného majetku obce. 
Ostatná činnosť: 
V zmysle § 18f, odsek 1, písm. e.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, správa o kontrolnej 
činnosti za rok 2023. 
V zmysle § 18f, odsek 1, písm. c.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, stanovisko k návrhu 
Záverečného účtu obce za rok 2022. 
V zmysle § 18f, ods. 2, zákona 369/1990 o obecnom zriadení, účasť na zasadnutiach obecného 
zastupiteľstva a na zasadnutiach komisií zriadených obecným zastupiteľstvom. 
V zmysle § 18f, ods. 1, písm. g.) zákona 369/1990 o obecnom zriadení, vybavovanie sťažností. 
V zmysle zákona 54/2019 o ochrane oznamovateľov protispoločenskej činnosti, preverovanie 
a vybavovanie oznámení. 
Účasť na obligatórnych školeniach vyplývajúcich z členstva v ZHK SR. Absolvovanie odbor-
ných seminárov a vzdelávacích programov aktuálne zaradených do ponuky RVC Martin, Tren-
čín, Košice a iné. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra obce Sučany na I. polrok 2024 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Ky-
selica, 



 
  

Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
Návrh VZN obce Sučany, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 2/2016 o 

nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce 

 
p. starosta informoval, že predmetom návrhu VZN je úprava prevádzkových hodín zberného 
dvora na základe skúseností zodpovedného pracovníka nasledovne: 
Od začiatku novembra do konca marca: 
Pondelok: 7:00 - 15:00 
Utorok: zatvorené 
Streda: 7:00 - 15:00 
Štvrtok: 7:00 - 15:00 
Piatok: 7:00 - 15:00 
Sobota: 7:00 - 15:00 
Nedeľa: zatvorené 
Od začiatku apríla do konca októbra: 
Pondelok: 7:00 - 15:00 
Utorok: zatvorené 
Streda: 9:00 - 17:00 
Štvrtok: 7:00 - 15:00 
Piatok: 7:00 - 15:00 
Sobota: 7:00 - 15:00 
 
p. starosta skonštatoval, že v utorky je zberný dvor zatvorený z dôvodu jeho vyprázdňovania. 
Uviedol, že uvedený materiál bol zverejnený v zákonnej lehote na web-sídle a úradnej tabuli 
obce, CUET. Taktiež bol prerokovaný jednotlivými komisiami.  
 
p. Kyselica uviedol, že komisia verejného poriadku a životného prostredia odporúča uvedený 
návrh VZN schváliť.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomická komisia odporúča uvedený návrh VZN schváliť. 
 
Hlasovanie k prijatiu VZN: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 9 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 2/2016 o nakladaní 
s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce. 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Ky-
selica, 
Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (MUDr. Richard Koyš) 
Nehlasoval: 0 
 
 



 
  

Návrh VZN obce Sučany č. /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 2/2012 o 
miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
 
p. starosta uviedol, že návrh Všeobecne záväzného nariadenia bol vypracovaný na základe  
predbežnej hodnoty zákazky (ďalej len „PHZ“) vypracovanej spoločnosťou Brantner Fatra 
Martin pri zohľadnení povinnosti mechanicko-biologického vytriedenia. Obec by pristúpila 
k tomu, že by boli implementované aj čipy. K uvedenému bola vznesená pripomienka Ing. Kor-
čekovej, ktorá apelovala na to, že uvedená PHZ je vyčíslená bez dane z pridanej hodnoty. 
Požiadal o stanoviská jednotlivých komisií.  
 
p. Kyselica uviedol, že komisia verejného poriadku a životného prostredia prerokovala uvedený 
návrh všeobecne záväzného nariadenia. Vzhľadom k tomu, že spoločnosť Brantner Fatra má 
monopol na poskytované služby v Turci, obec sa musí jeho cenovej politike prispôsobiť. Vláda 
SR odložila účinnosť zákona, ktorý nariaďuje mechanicko-biologickú úpravu odpadu, čo by 
v praxi znamenalo navýšenie ceny za odvoz a likvidáciu odpadu o 105 %.  
Komisii boli predložené dva návrhy zvýšenia miestneho poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady: 

a) bez mechanicko-biologickej úpravy – navýšenie poplatku o 29 % 
b) s mechanicko-biologickou úpravou – navýšenie poplatku o 105 % 

Vzhľadom k odkladu účinnosti zákona komisia verejného poriadku a životného prostredia od-
porúča schváliť návrh všeobecne záväzného nariadenia bez zahrnutia mechanicko-biologickej 
úpravy s navýšením poplatku o 29 % s tým, že bude potrebné sa pripraviť na zvyšovanie uve-
deného miestneho poplatku do budúcna.  
Dodal, že na uplatnenie si úľavy nemusia podávať občania novú žiadosť. Ak má občan potrebu 
zmeny frekvencie vývozu komunálneho odpadu, je potrebné odlepiť starú nálepku o smetnej 
nádoby a požiadať o zmenu v termíne do 5.1.2024. 
 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala všetky tri predbežné 
hodnoty zákazky vrátane váženého množstvového zberu, ktorý by obec chcela do budúcna za-
viesť vzhľadom k tomu, že je najspravodlivejší. Cena je vysoká vzhľadom k tomu, že zahŕňala 
počiatočnú investíciu, obstaranie čipov. Zároveň tým, že výška poplatkov narastá, komisia od-
porúča  platenie poplatku mesačne. Pre občana je jednoduchšie platiť 5 € mesačne, ako celú 
sumu naraz.  
Komisia odporúča, aby v rozhodnutí o vyrubení poplatku bola možnosť úhrady poplatku 
v dvoch splátkach, a to k 30.4. a k 30.9. kalendárneho roka, aby na občana nebol vyvíjaný 
veľký finančný tlak. 
Uvedený problém sa netýka len obce, ale celého Slovenska. Odkladom účinnosti zákona došlo 
k oddialeniu riešenia daného problému, v budúcnosti bude potrebné navýšenie poplatku o 100 
%. Riešením je odpad buď neprodukovať alebo hľadať iné riešenie. Je potrebné sa zaoberať 
váženým množstevným zberom odpadu. Skonštatovala, že veľa obcí je nútených zvyšovať po-
platky a miestne dane.  
 
p. starosta uviedol, že na stretnutí starostov Turca sa zaoberali vážením odpadu a čipovaním 
smetných nádob. V prípade, že by obec zavádzala nový systém zberu komunálneho odpadu do 
praxe, bola by „prvou lastovičkou v Turci“ a občanov by to stálo omnoho viac finančných pro-
striedkov vzhľadom na vysoké vstupné náklady oproti systému, ktorý má obec zavedený. Obec 
má o občanovi informáciu, akú má veľkú smetnú nádobu, ako často odpad vyváža. Je možné, 
že do budúcna príde na trh aj iná firma, čo nie je možné vylúčiť. Obec pripravuje verejné ob-
starávanie na dodávateľa tejto služby, uvidí sa jeho výsledok. 
 



 
  

p. prednostka uviedla, že preto sa predkladala PHZ na vážený zber, lebo zhodou okolností sa 
obec spolu so všetkými okolitými obcami teraz stretli s termínom ukončenia zmluvy uzavretej 
so spol. Brantner na odvoz komunálneho odpadu, a to vzhľadom na to, že spoločnosť Brantner 
ukončovala zmluvy na odvoz komunálneho odpadu z dôvodu očakávanej povinnosti zavedenia 
triedenia komunálneho odpadu pred skládkovaním.  Nakoľko je táto povinnosť odložená o je-
den rok, znova sa obec spolu s okolitými obcami stretne vo verejnom obstarávaní budúci rok, 
preto ak bude chcieť obec zaviesť vážený zber odpadu, je práve r. 2024 pre to najvhodnejší, 
nakoľko sa Sučany môžu pri tejto zmene spojiť s ďalšími obcami 
Požiadala o vyjadrenie poslancov ohľadom platenia poplatku/daní v splátkach, aká výška po-
platku je zaťažujúca pre občana, od akej výšky bude možné poplatok rozdeliť.  
 
JUDr. Mgr. Peter Belica uviedol, že definíciu splatnosti vo VZN upraviť netreba, úprava dátu-
mov je na úvahe úradu, toto treba ponechať na samotnú prax. Je potrebné sa zamerať na infor-
movanosť občanov prostredníctvom Sučianskych zvestí, aby si občania uvedomili, že takúto 
možnosť majú.  
 
p. prednostka uviedla, že z technického hľadiska po konzultáciách s učtárňou, poplatok za od-
voz komunálneho odpadu a miestne dane je potrebná úhrada do 31. 7. príslušného roka. Prob-
lémom je dohľadanie doručeniek. Je vhodné nastaviť fixný termín splatnosti, zjednodušiť tak 
proces. Nastavenie dátumu je možné upraviť správcom informačného systému.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že samotné splátky majú psychologický efekt vzhľadom k tomu, že po-
platky sú vysoké a budú ešte vyššie. Ide o umožnenie úhrady poplatku v splátkach. Technické 
veci riešia referáty.  
 
p. Krčula navrhol umožniť úhradu poplatku v dvoch splátkach bez limitovania výšky poplatku. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
1. schvaľuje  
Pripomienku  Ing. Miroslavy Korčekovej na nasledovnú zmenu sadzieb, a to z dôvodu 
pripočítania DPH, nakoľko pôvodná výška sadzby bola stanovená podľa výšky odplaty za 
odvoz komunálneho odpadu uvedenej v určení predbežnej hodnote zákazky vo verejnom 
obstarávaní bez DPH  
 
Tabuľka 1 Sadzba pre fyzické osoby, právnické osoby a fyzické osoby - podnikateľov podľa 
objemu zbernej nádoby a frekvencie vývozov: 

Objem zbernej 
nádoby v 
litroch 

Sadzba na 1 
vývoz za 
jeden liter 
zbernej 
nádoby 

Sadzba na 13 
vývozov za jeden 
liter zbernej 
nádoby 

Sadzba na 26 
vývozov za 
jeden liter 
zbernej nádoby 

Sadzba na 52 
vývozov za 
jeden liter 
zbernej nádoby 

110 l 0,08901 eur 0,08901 eur 0,05547 eur 0,04257 eur 
120 l 0,08385 eur 0,08385 eur 0,05676 eur 0,04128 eur 
240 l 0,05676 eur 0,05676 eur 0,04257 eur 0,0387 eur 
1100 l 0,03096 eur 0,03096 eur 0,02967 eur 0,0258 eur 

 

Tabuľka 2 Príklad cenníka ročných poplatkov podľa objemu zbernej nádoby a frekvencie 
vývozov: 



 
  

Objem zbernej 
nádoby v 
litroch 

Poplatok za 
jeden vývoz 

Ročný poplatok za 
13 vývozov 
(štvortýždenný) 

Ročný poplatok 
za 26 vývozov 
(dvojtýždenný) 

Ročný poplatok 
za 52 vývozov 
(týždenný) 

110 l 9,79 eur 127,28 eur 158,64 eur 243,50 eur 
120 l 10,06 eur 130,81 eur 177,09 eur 257,59 eur 
240 l 13,62 eur 177,09 eur 265,64 eur 482,98 eur 
1100 l 34,06 eur 442,73 eur 848,56 eur 1475,76 eur 

 

Tabuľka 3 Sadzba poplatku pre osobu, ktorá si nenahlási veľkosť nádoby a frekvenciu 
vývozov (uvedie nula smetných nádob) sa stanovuje: 

Objem zbernej nádoby v 
litroch 

Sadzba na 4 vývozy za jeden 
liter 

Ročný poplatok na 4 vývozy 

110 l 0,03225 eur 14,19 eur 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 10 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 2/2012 o 
miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady s pripomienkou komisie 
ekonomicko-legislatívnej a Mgr. Lenky Žuchovej na doplnenie VZN o rozloženie splatnosti 
poplatku za KO a DSO do dvoch splátok v lehote do 31.7. a 30.9. a pripomienkou Ing. 
Miroslavy Korčekovej uvedenej v bode 1 uznesenia 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
 
Návrh VZN o poplatkoch za znečistenie ovzdušia a návrh Všeobecne záväzné nariadenie 
č. ... /2023, ktorým sa ruší všeobecne záväzné nariadenie Obce Sučany č. 8/2009 o ochrane 
ovzdušia a poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia  
 
p. starosta informoval, že od januára bude platiť zákon č. 190/2023 Z. z., na základe ktorého je 
potrebné zrušiť všeobecne záväzné nariadenie obce. Podľa zákona obec musí zaviesť poplatok 
za znečisťovanie ovzdušia. Poplatok za emisie neplatí prevádzkovateľ, ak výška poplatku ne-
presahuje 100 €. Je možnosť zaviesť nové VZN.  
 
p. Kyselica uviedol, že komisia životného prostredia je za zrušenie uvedeného VZN. Čo sa týka 
prijatia nového nariadenia, 3 členovia boli za jeho prijatie a 3 členovia boli proti.  
 



 
  

Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia súhlasí so zavedením poplatku za 
znečisťovanie ovzdušia v obci. 
 
p. Milan Cuna uviedol, že je za zrušenie starého a prijatie nového všeobecne záväzného naria-
denia. Vzhľadom k tomu, že znečisťovanie prebieha, má sa platiť poplatok.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 11/2023 o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia v obci Sučany 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 8 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír Kyselica, Miroslav 
Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (Peter Krčula) 
Nehlasoval: 0 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 12/2023, ktorým sa ruší všeobecne záväzné nariadenie Obce Sučany č. 
8/2009 o ochrane ovzdušia a poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Ky-
selica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
 
Návrh VZN o miestnom poplatku za rozvoj 

 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia súhlasí so zavedením poplatku za 
rozvoj a odporúča ho schváliť.  
 
p. Kyselica skonštatoval, že komisia odporúča schválenie zavedenia miestneho poplatku za roz-
voj v jednotnej sume 10 €/m2. Uviedol, že niektoré obce majú odlišnú sadzbu poplatku pre 
stavby určené na bývanie vo výške 10 €/m2 a ostatné priemyselné stavby vo výške 20 €/m2.  
 
p. prednostka uviedla,  že materiál vychádza z návrhu VZN Mesta Martin, v ekonomickej ko-
misii prebehla diskusia s tým, že na začiatok – pri zavedení poplatku by jeho výška bola rov-
naká.  
 
p. Krčula povedal, aby sa nediskriminoval podnikateľský sektor, nakoľko v tomto náročnom 
období krachuje veľa firiem.  
 
p. Cuna uviedol, že stavebná komisia sa zavedením miestneho poplatku za rozvoj zaoberala. Je 
možné stanoviť sadzbu v rozpätí 10-30 €/m2. Členovia komisie sa zhodli, že vzhľadom k tomu, 
že je to nová daň, navrhol sadzbu poplatku vo výške 10 €/m2. 
 
  



 
  

Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 13 /2023 o miestnom poplatku za rozvoj 

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Miroslav 
Mihálik, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Ing. Peter Pohl, Ľubomír Kyselica) 
Nehlasoval:0 
 
 
Návrh VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN č.6/2014 o miestnych daniach 

 
p. starosta uviedol, že sa mení § 18, sadzba dane za užívanie verejného priestranstva, paušali-
zuje sa poplatok za trhové miesta. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia s návrhom súhlasí, odporúča ho 
schváliť s doplnením splátok. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 14 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie obce 
Sučany č. 6/2014 o miestnych daniach s pripomienkou komisie ekonomicko-legislatívnej a 
Mgr. Lenky Žuchovej na doplnenie VZN o rozloženie splatnosti dane do dvoch splátok v lehote 
do 31.7. a 30.9. 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír  
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
 
Návrh VZN č. 15/2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 5/2017 o zavedení 
a poskytovaní elektronických služieb 
 
p. starosta uviedol, že návrh VZN bol prítomným zaslaný v elektronickej podobe, bol preroko-
vaný ekonomicko-legislatívnou komisiou.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča prijať uvedené VZN.  
 
Diskusia: do diskusie sa nikto neprihlásil 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch sa uznáša na 
VZN obce Sučany č. 15 /2023, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Sučany č. 5/2017 o zavedení 
a poskytovaní elektronických služieb 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 



 
  

Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica 
 
 
Dodatok č.1 k Zásadám hospodárenia s majetkom Obce Sučany 

 
p. starosta uviedol, že uvedený materiál bol prerokovaný na jednotlivých komisiách. Mení sa 
článok 17, bod 8) poplatok za komunálny odpad a príloha č. 1 Cenník prenájmu majetku v RKD 
s ohľadom na zimnú a letnú sezónu. Uvedený návrh dodatku bol prítomným elektronicky pred 
zasadnutím obecného zastupiteľstva, bol prejednaný jednotlivými komisiami.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že k výške zliav ekonomicko-legislatívna komisia nemá pripomienky. 
K prenájmu majetku Robotníckeho kultúrneho domu bola ocenená možnosť odpustenia po-
platku starostom obce na základe žiadosti, s majetkom obce je potrebné nakladať hospodárne. 
Uvedený materiál ekonomicko-legislatívna komisia odporúča schváliť.  
 
p. Kyselica uviedol, že komisia životného prostredia odporúča uvedený materiál schváliť.  
 
p. prednostka uviedla, že na akcie poriadané spoločenskými organizáciami a športovými klubmi 
so sídlom v obci, pri ktorých je vyberané vstupné sú spoplatnené poplatkom ako pre akcie - 
súkromné účely pre občanov obce s trvalým pobytom (150,- EUR – obdobie letné, 200,-EUR 
obdobie zimné). 
 
Mgr. Kováč uviedol, že prenájom telocvične za 15 €/hodina je pre 10 ľudí málo.  
 
Ing. Pohl uviedol, že daný poplatok sa zvyšoval minulý rok z 10 €/hod,, plánovalo sa navýšenie 
na 16 €/hod., čo predstavuje navýšenie o 60 %. Uvedené je možné prerokovať na nasledujúcom 
zasadnutí Rady školy, no je potrebné brať do úvahy vývoj cien elektrickej energie. 
 
Mgr. Kováč dodal, že náklady na energie, vodu znáša škola.  
 
p. Cuna uviedol, že šatne v ZŠ sú v žalostnom stave. Je potrebné nájsť peniaze na rekonštrukciu, 
až potom navýšiť poplatok.  
 
p. starosta uviedol, že v základnej škole sa obci počas Covid-u podarilo získať finančné pro-
striedky z fondu havárií na podlahy a sociálne zariadenia. V rámci novej výzvy, do ktorej sa 
obec zapojila, tak do toho nešla, bol by to neoprávnený náklad. Hľadá sa priestor. Obec čaká, 
či bude úspešná, alebo nie. Projekt je v zásobníku Územia miestneho rozvoja. Je pripravená 
projektová dokumentácia, dá sa aktualizovať cena, obec sa tým bude zaoberať. 
 
p. prednostka povedala, že obec v súčasnom rozpočte ide na hranu prognózy. V súčasnosti nemá 
isté, či peniaze dostane. Prvýkrát obec čerpá finančné prostriedky na investície do rozpočtu 
z rezervného fondu. Očakávané príjmy z podielových daní budú použité na bežné výdavky, na 
investície sa použije to, čo má obec usporené. Naprojektované sú len investície vyplývajúce z 
predložených projektov, a to materská škola, kde je schválených 350 tis. € dotácia z Enviro-
fondu, kde je spolufinancovanie vrátane neoprávnených výdavkov 70 tis. €. V prípade úspeš-
nosti projektu Rekonštrukcia Základnej školy je to cca 80 tis. €. Potom to závisí od výšky re-
zervného fondu. V apríli bude zrejmý výsledok hospodárenia za r. 2023 aj to, ako budú 



 
  

prichádzať podielové dane. Je to len o prioritách.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že je zvedavá na cenu vzhľadom na zvyšujúce sa ceny stavebných ma-
teriálov.  
 
p. Kyselica uviedol, že súhlasí s rekonštrukciou sociálnych zariadení. Zašportovať si chodia 
väčšinou občania Sučian 
 
p. prednostka uviedla, že v prípade získania dotácie na havarijný stav by sa musel zrušiť pre-
nájom. Ak by bol vyberaný nájom za telocvičňu, stúplo by spolufinancovanie na 20 %. Výhod-
nejšie by bolo upustiť od prenájmu.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
Dodatok č. 1 k Zásadám hospodárenia s majetkom Obce Sučany 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica. 
 
 
Prevody, nájmy, výpožičky a nadobúdanie majetku obce a zriadenie tiarch na nehnuteľný 
majetok obce 
 
p. starosta informoval o žiadostiach o predĺženie nájmu pre p. Eriku Cickovú, p. Martina Pušku 
a p. Jaroslava Kroščena. 
 
MUDr. Richard Koyš skonštatoval, že sociálna komisia prerokovala 4 žiadosti o predĺženie 
nájomných zmlúv. Súhlasí s predĺžením nájmu p. Cickovej, p. Puškovi a Kroščenovcom v prí-
pade, že zaplatia podĺžnosti do zasadnutia obecného zastupiteľstva.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
predĺženie nájomnej zmluvy pre  
a) Eriku Cickovú nar.:04.09.1970, trvale bytom: Partizánska 405/24 Sučany: nájom bytu č.3 na 
prízemí na adrese: Partizánska 405/24 do 31.12.2024 
b) Martina Pušku nar.:12.12.1989, trvale bytom: Partizánska 405/24 Sučany: nájom 1 
miestnosti na západnej strane budovy na adrese: Partizánska 405/24 do 31.12.2024 
c) Jaroslava Kroščen (nar.: 01.06.1988) a Alexandra Kroščena (nar. 18.04.1989), trvale bytom: 
Pri Váhu 9/3 Sučany: nájom podkrovného bytu na adrese: Pri Váhu 9/3 do 31.12.2024 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 



 
  

Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica. 
 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo 
splnenie podmienok (v čase rozhodovania o splnení podmienok na opakované uzavretie 
zmluvy) na opakované uzavretie zmluvy o nájme nájomného bytu nájomcovi v bytovom 
dome na ul. Tehelná 11, ktorému končí nájom 31.12.2023 
II. berie na vedomie  
splnenie podmienok nájomcom: Marta Salvová, nar.: 15.08.1970, trvale bytom: Tehelná 11/8 
Sučany, nájom 3-izb.bytu na adrese: Tehelná 11/8 na opakované uzatvorenie nájomnej zmluvy, 
a to do 30.06.2025 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 6 (Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, Mgr. Lenka 
Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 1 (Milan Cuna) 
Zdržal sa: 1 (Ing. Peter Pohl) 
Nehlasoval: 0 
Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica. 
 
Žiadosť spol. Samaritán o zriadenie vecného bremena na položenie inžinierskych sietí 
 
p. starosta informoval, že nezisková organizácia Samaritán podala žiadosť o schválenie 
zriadenia vecného bremena (položenie inžinierskych sietí) na pozemkoch č. 932, 933, 930/2, 
930/1, 928/3,  za predajňou Kama. Spoločnosť Samaritán získala finančné prostriedky, plánuje 
zriadiť nízkokapacitné zariadenie pre seniorov – pobytový stacionár pre občanov. Konateľ 
spoločnosti bol prítomný niekoľkokrát na zasadnutí obecného zastupiteľstva s prezentovaním 
uvedeného zámeru. Čo sa týka napojenia inžinierskych sietí, nemá inú možnosť napojenia. 
Uvedenú žiadosť prerokovali jednotlivé komisie pri obecnom zastupiteľstve.  
 
Ing. Pohl uviedol, že na stavebnej komisii bola uvedená žiadosť prerokovaná, komisia po 
zvážení odporúča obecnému zastupiteľstvu schváliť zmluvu o zriadení vecného bremena.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomická komisia odporúča schváliť zmluvu o zriadení vecného 
bremena. 
 
p. starosta dodal, že jednorazová odplata je vo výške 100 €. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
zriadenie vecného bremena na nehnuteľný majetok obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa 
v zmysle  § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov, a to na pozemku v kat. území Sučany: parc. C-KN č. 932  vyznačeného na základe 
geometrického plánu (ďalej len „GP“),  
spočívajúceho v práve uloženia, údržby, rekonštrukcie a pripojenia inžinierskych sietí IN REM, 
v prospech vlastníka nehnuteľnosti : parc. C-KN č. 934 a parc. C-KN 933, katastrálne územie 



 
  

Sučany na základe zmluvy o zriadení vecného bremena so SAMARITÁN, n. o., Komenského 
4058/19 03601 Martin, IČO: 36149721 ako oprávneného z vecného bremena 
s povinnosťou oprávneného z vecného bremena nepoškodiť existujúce stavby a výsadbu na 
pozemku v kat. území Sučany: parc. C-KN č. 932 za jednorazovú odplatu 100,- Eur a na dobu 
neurčitú z dôvodu hodného osobitného zreteľa, nakoľko ide o:  
pozemok priľahlý k nehnuteľnostiam vo vlastníctve žiadateľa, majetok pre neziskové organi-
zácie (napr. občianske združenia, športové kluby), pozemok za účelom budovania verejnopros-
pešných stavieb, napr. prístupových komunikácií, parkovísk, chodníkov, zelených plôch, ihrísk 
a pod., ktoré nie sú využívané alebo nebudú využívané na podnikanie, ani s ním nesúvisia 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný:  JUDr. Mgr. Peter Belica. 
 
 
Žiadosti o odkúpenie pozemkov – predzáhradky na ul. Kožuchovej 
 
p. starosta informoval o doručenej žiadosti JUDr. Vladimíra Záborského s manželkou o 
odkúpenie pozemku parc. č. KN 1516/341 o výmere 61 m2 na ul. Kožuchovej.  
Ďalšia podaná žiadosť je od p. Dušana Rozsohu s manž. o odpredaj pozemku parc. č. KN 
1516/340 o výmere 61 m2. 
 
Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia prerokovala žiadosti o odkúpenie pozemkov – 
predzáhradky na ul. Ing. Kožucha: 
- Dušan Rozsoha a manželka Katarína, Ing. Kožucha 1153/4, 038 52 Sučany – pozemok 
novovytvorený podľa predloženého geometrického plánu KN 1516/340 o výmere 61 m2. 
Komisia odporúča odpredaj z dôvodu hodného osobitného zreteľa, za dodržania podmienok 
stanovených zákonom. Stanovenie kúpnej ceny odporúča na rokovanie ekonomicko-
legislatívnej  komisii. 

- JUDr. Vladimír Záborský a manželka Mária, V. Šípoša 9910/14, 036 01 Martin – pozemok 
novovytvorený podľa predloženého geometrického plánu KN 1516/341 o výmere 61 m2. 
Komisia odporúča odpredaj z dôvodu hodného osobitného zreteľa, za dodržania podmienok 
stanovených zákonom. Stanovenie kúpnej ceny odporúča na rokovanie ekonomicko-
legislatívnej  komisii. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča schváliť uvedené žiadosti 
o odkúpenie pozemkov s tým, že od posledného zasadnutia obecného zastupiteľstva sú prijaté 
nové zásady hospodárenia s majetkom obce podľa nového zákona. Dnes je možné schváliť 
zámer odpredaja majetku obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Po splnení daných 
podmienok môže byť potom predaný pozemok z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
 
p. prednostka uviedla, že uznesenie o schválení zámeru predaja je zatiaľ iba proforma 
uznesenie, kým nie je stanovená cena podľa znaleckého posudku, tzn. nie je kompletné. V 
prípade, že p. Rozsoha a p. Záborský doručia znalecký posudok s určenou cenou, bude 
vypracované následné uznesenie o schválení zámeru. Novela zákona zaviedla povinnosť pri 
každom predaji stanoviť cenu podľa znaleckého posudku alebo na základe preukázateľného 



 
  

porovnania s obdobným majetkom obce, čo v podmienkach obce robiť nevieme. Pri každom 
prevode bude musieť byť vyhotovený znalecký posudok. V tomto prípade je možné spraviť 
spoločný znalecký posudok tak, ako aj geometrický plán. Novela zákona vyslovene nezakazuje 
znížiť cenu. Ako jej bolo vysvetlené doc. JUDr. Jozefom Tekelim, PhD., účelom novely zákona 
bolo, aby sa nenakladalo s majetkom obce tak ako doteraz, ale aby sa nakladalo hospodárne, 
aby sa majetok obce nezmenšoval. Doporučuje cenu znižovať len pri všeobecne-prospešných 
stavbách, vždy však musí byť naplnený dôvod na zníženie ceny, musí však byť uvedený v 
zásadách hospodárenia. Obecné zastupiteľstvo bude až po doručení znaleckého posudku 
vedieť, o akom znížení rozhoduje.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
1. prerokovalo 
- žiadosť JUDr. Vladimíra Záborského s manželkou Máriou Záborskou o odkúpenie pozemku 
v k.ú. Sučany C-KN  1516/341, o výmere 61 m2, ktorý bol novovytvorený geometrickým 
plánom č.154/2023 zo dňa 12.10.2023, z pozemku C-KN 1516/85, ktorého vlastníkom je obec 
Sučany, a to do ich bezpodielového spoluvlastníctva manželov 
- žiadosť pána Dušana Rozsoha s manželkou Katarínou Rozsohovou o odkúpenie pozemku 
v k.ú. Sučany C-KN 1516/340, o výmere 61 m2, ktorý bol novovytvorený geometrickým 
plánom č.154/2023 zo dňa 12.10.2023, z pozemku C-KN 1516/85, ktorého vlastníkom je obec 
Sučany, a to do ich bezpodielového spoluvlastníctva manželov 
 
2. zámer predaja  
- pozemku C-KN  1516/341, v k.ú. Sučany o výmere 61 m2, ktorý bol novovytvorený 
geometrickým plánom č.154/2023 zo dňa 12.10.2023, z pozemku C-KN 1516/85, ktorého 
vlastníkom je obec Sučany žiadateľom: JUDr. Vladimír Záborský s manželkou Máriou 
Záborskou do ich bezpodielového spoluvlastníctva manželov, 
- pozemku C-KN  1516/340, v k.ú. Sučany o výmere 61 m2, ktorý bol novovytvorený 
geometrickým plánom č.154/2023 zo dňa 12.10.2023, z pozemku C-KN 1516/85, ktorého 
vlastníkom je obec Sučany žiadateľom: Dušan Rozsoha s manželkou Katarínou Rozsohovou 
do ich bezpodielového spoluvlastníctva manželov,  
a to za podmienky predloženia znaleckého posudku/posudkov na určenie ceny pozemku C-KN  
1516/341 a C-KN  1516/340, vypracovaného/vypracovaných znalcom určeným obcou Sučany 
a uhradenom/uhradených žiadateľmi 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný:  JUDr. Mgr. Peter Belica. 
 
17,42 hod. - Priestor pre verejnosť 
 
Prítomní: p. Dušan Blšák 
 
p. prednostka uviedla, do správy z plnenia uznesení zabudla zahrnúť uznesenie obecného 
zastupiteľstva zo dňa 8.12.2023. Prijaté nesúhlasné stanovisko so zmenou navrhovanej činnosti 
k zámeru spoločnosti „EBA, s. r. o., SUČANY – DOBUDOVANIE ZARIADENIA NA 



 
  

NAKLADANIE S NEBEZPEČNÝMI ODPADMI“. Uvedené stanovisko bolo toho istého dňa 
zaslané Ministerstvu životného prostredia Slovenskej republiky spolu s doručenou petíciou. 
Uviedla, že materiáloch v bode 14 je zahrnutá žiadosť ŽSR o zriadenie vecného bremena v 
prospech Obce Sučany. Vzhľadom k tomu, že do dnešného dňa nebola doručená odpoveď na 
požadované otázky, uvedený materiál sťahuje z rokovania obecného zastupiteľstva. 
 
Mgr. Žuchová dodala, že nie je dôvod, aby sa občania obávali, že dnes bude prijaté súhlasné 
stanovisko k zmene navrhovanej činnosti spoločnosti EBA. K uvedenému nedôjde. 
 
p. starosta uviedol, že bližšie informácie budú podané neskôr, po 30 minútovej prestávke, 
vyhlásil prestávku na občerstvenie. 
 
Po prestávke sa p. Augustín vyjadril k otázke Nových Sučianskych zvestí. Vzhľadom k tomu, 
že uvedené periodikum je vydávané štvrťročne, informácie sú už neaktuálne. Informácie sú 
priebežne zverejňované prostredníctvom KIOSK-u, CUET-u, obecného rozhlasu. Uviedol, že 
náklady na ich vydanie predstavujú 1 460 €/výtlačok, celkom 6 000 € ročne.  
Uviedol, že aj tlač obecných kalendárov už je prežitkom. Náklady predstavujú 4 400 €/1800 
výtlačkov. Obec nie je vydavateľstvo, má sa zaujímať o naplnenie obecnej pokladnice. 
Vydávanie tlačovín stojí obec nemalé peniaze, 15 tis. € ročne. Dodal, že by sa rád dozvedel 
výsledok uznesenia obecného zastupiteľstva.  
 
p. Anna Ferková sa opýtala, načo sa vo vyhlasovanom programe obecného zastupiteľstva 
uvádza o 17.40 hod. priestor pre verejnosť, keď v zásade je rokovanie obecného zastupiteľstva 
verejné. 
 
p. starosta odpovedal, že takto je stanovený systém rokovania obecného zastupiteľstva. 
 
p. Anna Barnau uviedla, že p. Ferková zastupuje občanov, preto by bolo dobré, aby všetci 
občania mali dostupné informácie. Skonštatovala, že uvedené pochopila tak, že o 17,40 hod. 
Majú občania priestor sa vyjadriť, preto by bolo vhodné do rokovacieho poriadku 
zakomponovať aj prestávku. Bolo vhodné formulovať vyhlásenie pozvánky tak, že zasadnutie 
obecného zastupiteľstva je verejné, zasadá od 16,00 hod. s vyčlenením priestoru pre verejnosť 
od 17,40 hod., kde sa občania môžu vyjadriť k prejednávaným otázkam. 
 
p. starosta uviedol, že v čase vyčlenenom pre verejnosť bol ako jediný prítomný len p. Blšák. 
Priestor pre verejnosť bol vyhlásený v čase 17.44-17.45 hod. Následne bola vyhlásená 
prestávka. V čase jej vyhlásenia nikto iný z občanov prítomný nebol.  
Dodal, že všetky zasadnutia obecného zastupiteľstva sú verejné t.j. verejnosť môže byť 
prítomná a môže sa vyjadrovať k prejednávaným bodom. Pre verejnosť je vyčlenený priestor o 
17.40 hod. Priestor pre verejnosť je jedným z bodov programu zastupiteľstva a v rámci tohto 
bodu môže verejnosť predniesť svoje návrhy. 
Čo sa týka podnetu p. Augustína, kalendáre sú pre občanov prospešné, sú tam uvedené kontakty, 
plán kultúrnych akcií. Starší občania na kalendár čakajú. Pokiaľ sa rozhodne obecné 
zastupiteľstvo jeho vydávanie zrušiť, prestane sa vydávať. 
K vydávaniu Nových Sučianskych zvestí uviedol, že tieto sa vydávajú už 30 rokov, sú podávané 
informácie o tom, čo bolo, prebieha i o tom, čo sa pripravuje. Sú podávané informácie o 
odpadoch. Obecné zastupiteľstvo môže rozhodnúť, že budú vydávané v inej verzii, príp. 
zrušené. V prípade podávania len prostredníctvom internetu môže časť občanov povedať, že 
obec ich neinformuje.  Uvedeným podnetom sa bude zaoberať kultúrna komisia, redakčná rada 
i obecné zastupiteľstvo. 
 



 
  

p. Gregorová sa opýtala, či bude návrh zmeny územného plánu zverejnený, kde a kedy a 
zároveň akým spôsobom sa bude môcť občan k nej vyjadriť. Požiadala, aby sa pri akejkoľvek 
zmene územného plánu nezabudol brať do úvahy súčasný stav týkajúci sa obytných zón a 
neplánovať a nerozširovať v priemyselnej zóne ďalšie výrobné prevádzky, nakoľko súčasný 
existujúci stav je už teraz nevyhovujúci.  
 
p. starosta odpovedal, že spracovanie územného plánu je proces, ktorý prebieha niekoľko rokov, 
vyvíja sa. Mal by sa prepracovať každé štyri roky. Spracovaniu územného plánu predchádzal 
6-ročný proces, kde sa mohla vyjadriť aj verejnosť. Trvalo štyri roky, kým sa vyhodnotili 
pripomienky. Následne vzišli požiadavky subjektov a obce, aby sa zapracovala zmena tak, aby 
sa územie rozvíjalo. Aj na dnešnom rokovaní obecného zastupiteľstva sú na prerokovanie 
požiadavky zhrnuté, obecné zastupiteľstvo sa bude nimi zaoberať.  
 
Diskusia: Mgr. Žuchová, p. Augustín, p. Krčula 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že vydávanie Nových Sučianskych zvestí a kalendára sa berie ako služba 
občanom. Čo sa týka obsahu, je možné ho upraviť. Tento podnet je potrebné prehodnotiť a 
prerokovať na kultúrnej komisii. Čo sa týka audiovizuálnych záznamov, tieto sú zverejnené na 
kanáli Youtube, na web-sídle obce sú zverejnené zápisnice a uznesenia obecného zastupiteľstva. 
Čo sa týka verejnosti, celé zasadnutie obecného zastupiteľstva je verejné, verejnosť môže prísť 
kedykoľvek. Pokiaľ sa prihlási niekto z verejnosti, starosta obce mu môže udeliť slovo len ku 
konkrétnemu bodu rokovania obecného zastupiteľstva. 
Pre zabezpečenie lepšej informovanosti verejnosti je zverejnený záznam obecného 
zastupiteľstva. Záznam prebieha online, je možné ho komentovať.  
 
p. Krčula skonštatoval, že podstatu jeho pripomienky zhrnula Mgr. Žuchová. 
 
p. prednostka uviedla, že o kalendár je záujem, je braný ako služba občanom, z toho dôvodu sa 
aj vydáva. Odmena spolu pre všetkých členov redakčnej rady je 150 €/1 číslo Sučianskych 
zvestí. Do uvedeného periodika je snaha zakomponovať informácie, práva a povinnosti vo 
vzťahu k obecnému úradu. Je potrebné brať do úvahy aj fakt, že nie všetci občania majú prístup 
na internet. Priestor pre verejnosť je zavedený od schválenia rokovacieho poriadku v r. 2014-
2015. Všetko je dosledovateľné na záznamoch na youtube, prestávka je na každom zasadnutí 
obecného zastupiteľstva.  
 
 
Informácia o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (ihrisko pri ul. Hlavná, 
rekonštrukcia RKD, MŠ a MFI, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha domu 
Ďurka Langsfelda, EBA, s. r. o., Sučany – dobudovanie zariadenia na nakladanie s 
nebezpečnými odpadmi ai.) 
 
 
Detské ihrisko pri ul. Hlavná 
 
p. starosta informoval, že detské ihrisko na križovatke ulíc Komenského/Hlavná z agátových 
prvkov v rámci projektu financovaného z projektu Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny 
sa podarilo zrealizovať v stanovenom termíne. 
 
 
 
 



 
  

Rekonštrukcia Robotníckeho kultúrneho domu 
 
p. starosta skonštatoval, že sa poriadajú akcie v Robotníckom dome, zároveň prebieha i jeho 
rekonštrukcia. Obec bola úspešná v rámci výzvy. Rekonštruuje sa vstupná chodba, od zajtra sa 
začne robiť rekonštrukcia podlahy balkóna, finišovala sa audiovideo technika, zrealizoval sa 
bezbariérový vstup a sociálne zariadenia. Pripravuje sa záverečná správa a fakturácia na 
odoslanie. 
 
Rekonštrukcia MŠ 
 
p. starosta informoval, že budúci rok prebehne Rekonštrukcia budov materskej škôlky, obec 
získala 352 tis. € z Envirofondu. Spustí sa súťaž na výber dodávateľa, aby počas letných 
prázdnin a prípadného predĺženia sa  zrealizoval obrovský rozsah rekonštrukčných prác. 
 
Rekonštrukcia domu Ďurka Langsfelda 
 
p. starosta informoval, že žiadosť na Ministerstvo kultúry SR o NFP na opravu strechy domu 
Ďurka Langsfelda, je podaná. Taktiež aj žiadosť na Zateplenie budovy stavebného referátu. 
Čaká sa na výsledok rozhodnutia, či bude obec s podanými projektmi úspešná. 
 
Základná škola 
 
p. starosta uviedol, že žiadosť podaná na školu, cca 400 tis. € z prostriedkov MIRRI, čaká sa na 
vyhodnotenie. Obec má projekt ZŠ v zásobníku Územia miestneho rozvoja, je prijaté aj 
uznesenie rady partnerstva ÚMR, že je to priorita v rámci škôl okresu. 
 
Multifunkčné ihrisko 
 
p. starosta informoval, že je vyhlásená výzva na dobudovanie infraštruktúry športových ihrísk, 
čo je tiež predmetom dnešného rokovania. V rámci prvej výzvy bola plánovaná investícia na 
multifunkčné ihrisko, obec žiaľ nebola úspešná. Obec má spracovanú projektovú 
dokumentáciu, preto je možnosť zapojiť sa do novej výzvy s 30 % spoluúčasťou. Prvotná výzva 
je spolufinancovaná obcou 50 %, 50 % štátom. Uviedol, že vzhľadom na 30 % spoluúčasť by 
bolo vhodné prehodnotenie jednotlivými komisiami obecného zastupiteľstva.  
Ďalej informoval, že asanačné práce na ulici 29. augusta boli ukončené. 
Rekonštrukciou sociálnych zariadení v základnej škole sa bude obec zaoberať. Bude 
spracovaná cenová ponuka a rozpočet prác, ktorý bude následne predložený na rokovanie 
obecného zastupiteľstva, aby bolo zrejmé, aký bude finančný rozsah na rekonštrukciu 
sociálnych zariadení základnej školy. 
 
Žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce 
 
p. starosta informoval o doručenej žiadosti spoločnosti Kalitek, Sučany, ktorá žiada o zmenu 
územného plánu obce v smere na Turčiansku Štiavničku z dôvodu možnej výstavby rodinných 
domov pre zamestnancov.  
 
Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia prerokovala žiadosť spoločnosti Kalitek na zmenu 
funkcie pozemku KN 379/7 v katastrálnom území obce Sučany z funkcie priemysel na byty pre 
zamestnancov. Komisia odporúča neschváliť zámer zmeny funkcie z V1 na bývanie. Svoje 
stanovisko stavebná komisia odôvodňuje zásadou rovnakého zaobchádzania so žiadateľmi (v 
minulosti podal takú istú žiadosť p. Fašánok). 



 
  

 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia neodporúča schváliť uvedený 
zámer.  
 
Hlasovanie za schválenie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo 
žiadosť spoločnosti Kalitek Slovakia o zmenu územného plánu o zmenu funkcie pozemku KN 
379/7, katastrálne územie Sučany, z priemyselnej zóny na bytovú, z dôvodu výstavby RD pre 
zamestnancov.  
2. schvaľuje 
Obstaranie zmien a doplnkov k Územnému plánu obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2023 uznesením 160/2022 v rozsahu: zmena funkcie pozemku KN 379/7, katastrálne 
územie Sučany z V1 - priemyselnej zóny na B2 - bytovú. 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 0  
Proti: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný:  JUDr. Mgr. Peter Belica 
Uznesenie nebolo prijaté. 
 
 
EBA, s. r. o., Sučany – dobudovanie zariadenia na nakladanie s nebezpečnými odpadmi 
 
p. starosta informoval, že uvedený zámer bol prerokovaný jednotlivými komisiami i obecným 
zastupiteľstvom, ktoré neschválilo zámer dobudovania a rozšírenia zariadenia na nakladanie s 
nebezpečnými odpadmi spoločnosti EBA, s.r.o., Sučany. Ešte v ten deň odišlo na Ministerstvo 
životného prostredia uznesenie. Uvedený zámer bol prerokovaný Združením miest a obcí 
Turca, kde starostovia a primátori vyjadrili zamietavé stanovisko, ktoré odišlo v pondelok na 
Ministerstvo životného prostredia. Prípadné ďalšie podpísané hárky petície môžu občania 
doručiť priamo Ministerstvu životného prostredia. Dnes boli poskytnuté podrobné informácie 
verejno-právnej televízii TA3 a STV. 
 
Schulzov dvor 
 
p. starosta informoval, že pôvodný zámer na vybudovanie bytových domov odkúpila 
spoločnosť Constario od Martimexu. Žiadajú o zmenu územného plánu obce, nakoľko to 
nestihli v rámci spracovania územného plánu.  Majú kompletné všetky vyjadrenia. 
 
Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia prerokovala žiadosť spoločnosti Constario s.r.o., 
Drozdia 2 010 14 Žilina, ktorá požiadala o Zmenu a doplnok k územnému plánu obce Sučany 
na pozemky C-KN 35, 36/1, 36/2, 37, 39, 47/1, 47/2, 47/3, 48, 49, 50, 51, 52, 53 katastrálne 
územie Sučany z funkcie B1 – IBV na B3 – HBV.  V prípade, že OZ súhlasí s obstaraním 
navrhovanej zmeny, je potrebné prijať uznesenie, o tom, že Obecné zastupiteľstvo  súhlasí so 
zmenou a doplnkom č. 1 k územnému plánu obce Sučany, s uplatnením § 19 zákona 
o územnom plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon) Z.z. – všetky náklady uhradí 
žiadateľ. (cit. § 19 SZ Náklady spojené s obstaraním územnoplánovacej dokumentácie uhrádza 
orgán územného plánovania, ktorý ju obstaráva. Orgán územného plánovania môže však 



 
  

požadovať čiastočnú alebo úplnú úhradu nákladov za obstaranie územnoplánovacej 
dokumentácie od orgánov štátnej správy, orgánov samosprávnych krajov, obcí, fyzických osôb 
alebo právnických osôb, ktorých výhradná potreba vyvolala obstaranie územnoplánovacej 
dokumentácie). Skonštatoval, že stavebná komisia odporúča obecnému zastupiteľstvu schváliť 
obstaranie zmien a doplnkov pre sp. Constario. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.1 k Územnému plánu obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 v rozsahu: pozemky v areáli Schulzovho Dvora (parc.č. 35, 
36/1, 36/2, 37, 39, 47/1-3, 48-53) z funkcie B1 (obytné plochy v historickom jadrovom území) 
na B3 (bytové domy) s uplatnením § 19 zákona o územnom plánovaní a stavebnom poriadku 
(stavebný zákon) z.z. – všetky náklady uhradí žiadateľ Constario s.r.o. , Drozdia 2, Žilina 010 
14, IČO: 36 697 974 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica 
 
 
Žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce 
 
p. starosta informoval o doručených žiadostiach o obstaranie zmien a doplnkov územného plánu 
od spoločností VAW, IKA development, Kipox ako aj Obce Sučany na náučný chodník. 
 
Ing. Pohl uviedol, že o zmeny a doplnky k UPN-O požiadali aj ďalšie fyzické a právnické 
osoby. Tieto už boli prejednávané v stavebnej komisii, ako aj v obecnom zastupiteľstve. Pre 
zhrnutie ich stavebná komisia prerokovala ešte raz. Zaoberala sa iba tými, ktoré už boli 
poslancami OZ schválené: 
- Ing. Ivan Vallo, VAW, spol. s.r.o., Hlavná 3, Sučany, IČO 653080, pozemky KN 2966/157, 
2966/158, 2966/53, 2966/54, 2966/223 z funkcie O2 – plochy občianskej vybavenosti na 
funkciu V1 – plochy výroby-  schválené uznesením OZ č. 53/2023 dňa 25.04.2023. 
- IKA development s.r.o., M.R. Štefánika 8103/203, 010 01 Žilina, IČO 45890358 – pozemky 
KN 2940/144, KN 2940/141 z P3 – poľnohospodárska krajina na V1 – plochy výroby 
a skladového hospodárstva – schválené uznesením OZ č. 54/2023 z 25.04.2023 
- Kipox s.r.o., Do Hrbov 454/57, 013 02 Gbeľany, pozemky KN 2939/63, 2939/65 katastrálne 
územie Sučany z funkcie P3 – poľnohospodárska krajina na IBV – rodinné domy 
- Návrhy obce Sučany: 
a) zadefinovať Náučný chodník Skala ako verejnoprospešnú stavbu – schválené uznesením OZ 

č. 56/2023;  

b) zberný dvor, resp. kompostáreň  na pozemku KN 2940/144 katastrálne územie Sučany – 
uznesenie 98/2023;  

c) Zmenu na pozemkoch CKN 1764/6 a 1764/7 z B2 – IBV na kombináciu B2 – IBV  s B3 – 
HBV- uzn. č. 100/2023. 



 
  

Stavebná komisia odporúča OZ schváliť obstaranie zmien a doplnkov pre vyššie uvedených 
žiadateľov, s uplatnením § 19 SZ. 
 
p. starosta požiadal o schválenie umožnenia prítomnej verejnosti k danej problematike vystúpiť.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
umožnenie vystúpiť na zasadnutí OZ prítomnej verejnosti  
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica 
 
p. Drobková uviedla, že ako občania nesúhlasia s rozširovaním prevádzok v priemyselnej zóne, 
pretože už teraz to je obťažujúce. Vozí sa tam nebezpečný odpad z Ružomberka na staré 
smetisko, sú tam výpary, škodliviny, je to pre ľudí neúnosné. Občania sú zásadne proti. 
Požiadala poslancov, aby k uvedenému pristupovali tak, ako k rozširovaniu EBY. Od r. 1997 
neboli občania informovaní, stále sa hovorí o rašelinárni, nie o závode s nebezpečnými 
odpadmi. Občania majú veľké problémy s vetraním, i samotným dýchaním. Požiadala 
poslancov o zodpovedný prístup.  
 
p. starosta odpovedal, že občianska vybavenosť umožňuje vlastníkovi nehnuteľnosti postaviť 
tam nejakú halu. Je to skoro to isté ako spoločnosť Robotec sa zaujíma o robotizáciu strojov a 
zariadení, sú priamo v obci, robia dobré meno obci Sučany, riešia zamestnanosť v obci.  
Čo sa týka nebezpečných odpadov, spoločnosť EBA je v obci od r. 1997 ako pozostatok 
rašelinových závodov. V r. 2004 dostali integrované povolenia. Pokiaľ budú spracovávať odpad 
(bio, eko), to obci prospieva, môže tam voziť konáre, trávu. Obec im schvaľovala kompostáreň, 
čističku odpadových vôd, čo doposiaľ nemali. 
 
p. Drobková uviedla, že sú tu nebezpečné odpady. Na Regionálnom úrade verejného 
zdravotníctva je široký zoznam nebezpečných odpadov. 
 
p. starosta odpovedal, že integrované povolenie majú od r. 2004. Informácie boli podané, všetky 
potrebné dokumenty boli odoslané.  
 
p. Gregorová sa opýtala, kto je firma IKA. Ide o pozemky za rozvodňou pre skladové 
hospodárstvo.  
 
p. starosta uviedol, že tak ako v Rakove budú sklady pre LIDL, tak tam chcú zriadiť niečo 
podobné. 
 
p. Gregorová sa opýtala, či po prípadnom schválení zmeny územného plánu bude platiť 
nesúhlasné stanovisko obce naďalej. 
 
p. starosta odpovedal, že na spoločnom stretnutí vysvetľoval, že je to obrovský proces. V 
textovej časti sú určité kritériá prípustnosti, neprípustnosti, tam nikto nič meniť nebude. 



 
  

Poďakoval obecnému zastupiteľstvu, ktoré schvaľovalo územný plán, že sa tam dostala jedna 
veta, o ktorú sa dnes dá oprieť.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že dnes schvaľované zmeny územného plánu sa netýkajú ani spoločnosti 
EBA ani tých pozemkov. Týkajú sa úplne iných pozemkov a iných spoločností.  
 
p. starosta uviedol, že spoločnosť Prefa má zámer zriadiť individuálnu bytovú výstavbu na 
Hliníku v smere na Turčiansku Štiavničku. Žiadosti a podnety, ktoré sú na obecný úrad 
doručené, je potrebné prerokovať, zaoberať sa nimi.  
 
p. Ferková uviedla, že p. starosta povedal, že je veľký proces zasiahnuť do územného plánu 
obce. 
 
p. starosta odpovedal, že tento proces tohto schvaľovania môže trvať ďalšie 2-3 roky. 
 
p. Bohuša Drobková požiadala, že v rámci plánovaných doplnkov je viacero parciel a 
spomínajú sa územia občianskej vybavenosti, má byť prekategorizovanie územia alebo aj 
územie skladového hospodárstva. Aby keď sa riešia zmeny, aby sa zadefinovali a špecifikovali 
kritériá a záväzné regulatívy, ktoré by ustrážili, aby do budúcna nevznikli problémy, ako napr. 
teraz s Ebou. 
 
p. prednostka uviedla, že čo sa týka uznesení, autoremedúr uznesení z apríla a júna, s doplnením 
prenesenia nákladov na žiadateľov, tieto uznesenia sú prvotné pre žiadateľov a spracovateľov 
územného plánu. Tento proces trvá 2-3 roky. Finalizácia každého jednotlivého kroku bude 
zverejnená, verejnosť bude môcť vzniesť v stanovenej lehote pripomienky. V tomto konaní 
poslanci schválili zámer zadefinovania funkcie územia. K tomu zámeru sa budú vyjadrovať 
všetky príslušné úrady, dotknuté orgány ku každej parcele. V prípade negatívneho stanoviska 
zámer nemôže byť zreálnený. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
obstaranie Zmien a doplnkov č.2 k Územnému plánu obce Sučany, ktorý bol schválený dňa 
13.12.2022 uznesením 160/2022 (a zároveň autoremedúru pôvodných uznesení v bode II. za 
dvojbodkou) v rozsahu: 
a) pozemky parc. CKN č. 2966/157, 2966/53, 2966/223 katastrálne územie Sučany, 

nachádzajúce sa v priemyselnom parku z funkcie O2 (občianska vybavenosť) na V1 
(plochy výroby) na základe žiadosti VAW, spol. s.r.o., Hlavná 3, Sučany, IČO 653080 
(pôvodné uznesenie OZ č. 53/2023) 

b) pozemky parc.č. CKN 2940/141, 2940/144 ku Sučany z funkcie P3 (poľnohospodárska 
krajina) na V1 - plochy výroby a skladového hospodárstva na základe žiadosti IKA 
development s.r.o., M.R. Štefánika 8103/203, 010 01 Žilina, IČO 45890358  

(pôvodné uznesenie OZ č. 54/2023) 
c) pozemky CKN 2939/63, 2939/65 k.ú. Sučany z funkcie P3 (poľnohospodárska krajina) na 

funkciu B2 (individuálna bytová výstavba) na základe žiadosti Kipox s.r.o., Do Hrbov 
454/57, 013 02 Gbeľany, (pôvodné uznesenie OZ č. 99/2023) 

d) na základe návrhov obce Sučany: 
- zadefinovania verejnoprospešnej stavby náučný chodník zo západnej strany 
Sučianskej skaly (pôvodné uznesenie OZ .č 56/2023)  
- zadefinovania verejnoprospešnej stavby kompostáreň a zberný dvor na pozemku  CKN 
2940/144 (pôvodné uznesenie č. 98/2023)  



 
  

zmeny funkcie pozemkov vo vlastníctve obce CKN 1764/6 a 1764/7 - z B2 (IBV) na 
kombináciu funkcie B2 (IBV) v kombinácii s B3 (HBV) (pôvodné uznesenie č. 
100/2023). 

s uplatnením § 19 zákona o územnom plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon) z.z.  
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica,  Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch odporúča prejednať nasledovné uznesenie na 
nasledujúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva 
a) podanie žiadosti o dotáciu/ nenávratný finančný príspevok na projekt “rekonštrukcia 
multifunkčného ihriska pri ZŠ SNP Sučany” na Fondu na podporu športu vo výzve “Výstavba, 
rekonštrukcia a modernizácia športovej infraštruktúry” číslo: 2023/001 
b) zabezpečenie realizácie projektu v súlade s podmienkami poskytnutia pomoci 
c) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu vo 
výške minimálne 30% celkových oprávnených výdavkov projektu, tj v maximálnej výške do 
72.000, - Eur. 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval:0 
Neprítomný:  JUDr. Mgr. Peter Belica 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo 
Informáciu o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (ihrisko pri ul. Hlavná, 
rekonštrukcia RKD, MŠ a MFI, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha domu 
Ďurka Langsfelda, EBA, s. r. o., Sučany – dobudovanie zariadenia na nakladanie s 
nebezpečnými odpadmi, zateplenie stavebného úradu ai.) 

II. berie na vedomie 

Informáciu o projektoch a realizácií investičných zámerov v obci (ihrisko pri ul. Hlavná, 
rekonštrukcia RKD, MŠ a MFI, žiadosti o zmeny a doplnenia ÚPN-O obce, strecha domu 
Ďurka Langsfelda, EBA, s. r. o., Sučany – dobudovanie zariadenia na nakladanie s 
nebezpečnými odpadmi, zateplenie stavebného úradu ai.) 
 
Hlasovanie z prítomných: 8 
Za: 8 (Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav Mihálik, 
Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 



 
  

Nehlasoval:0 
Neprítomný: JUDr. Mgr. Peter Belica 
 
 
Čerpanie rozpočtu k 30.9.2023, monitorovacia správa k programovému rozpočtu 
 
p. starosta informoval, že podklady boli zverejnené v materiáloch na rokovanie.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala uvedený materiál a 
odporúča ho vziať na vedomie.  
 
Na zasadnutie obecného zastupiteľstva sa dostavil JUDr. Mgr. Peter Belica.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo 
Čerpanie rozpočtu obce k 30.9.2023 a Monitorovaciu správu o plnení programového rozpočtu 
obce Sučany k 30. 6. 2023 
 
II. berie na vedomie 
Čerpanie rozpočtu obce k 30.9.2023 a Monitorovaciu správu o plnení programového rozpočtu 
obce Sučany k 30. 6. 2023 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Návrh na zmenu rozpočtu obce  
 
p. starosta informoval, že je potrebné zabezpečiť merače teplej a studenej vody, tepla, aby bolo 
možné energie rozúčtovať nájomcom, odpočet vykonať na diaľku. 
 
Mgr. Žuchová podala stanovisko ekonomicko-legislatívnej komisie. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
zmenu rozpočtu obce Sučany na r. 2023 

P.č. Finančné operácie:           

1. 
Použite fondu opráv (BD 
Hradiská) P 453   46  + 12 000,00 

 PRÍJMY SPOLU:  + 12 000,00 

  Bežné výdavky: ekon.kl. 
funkčná 

kl. zdroj   suma 

2. Starostlivosť o byty 
V 
635006 06.6.0 46  + 12 000,00 

Navýšenie výdavkov kryté Príjmami SPOLU:  + 12 000,00 
  Bežné výdavky:           



 
  

3. Plyn V 
632001 01.1.1 41 - 3 530,00 

4. Poštovné V 
632003 01.1.1 41 - 2 100,00 

5. Telekomunikačné služby V 
632005 01.1.1 41  + 2 800,00 

6. Interiérové vybavenie V 
633001 01.1.1 41 - 2 000,00 

7. Výpočtová technika V 
633002 01.1.1 41 - 800,00 

8. Servis - OÚ V 
634002 01.1.1 41 - 1 300,00 

9. Servis - rozvoj obce V 
634002 01.1.1 41  + 7 300,00 

10. Všeobecný materiál V 
633006 01.1.1 41 - 6 000,00 

11. Údržba prevádzkových strojov V 
635004 01.1.1 41  + 1 000,00 

12. Údržba špec.zariadení - kamery V 
635005 01.1.1 41 - 1 000,00 

13. Údržba budov V 
635006 01.1.1 41 - 800,00 

14. 
Prenájom prev.prístrojov, 
zariadení 

V 
636002 01.1.1 41  + 800,00 

15. Súťaže V 
637002 01.1.1 41 - 2 000,00 

16. Sučiansky ples 
V 
637002 01.1.1 41 - 2 000,00 

17. Propagácia 
V 
637003 01.1.1 41  + 560,00 

18. Ostatné služby 
V 
637005 01.1.1 41  + 7 500,00 

19. Asanačné práce 
V 
637005 01.1.1 41 - 1 000,00 

20. Verejné obstarávanie 
V 
637005 01.1.1 41  + 3 000,00 

21. Rekreačné, športové poukazy 
V 
637006 01.1.1 41 - 2 000,00 

22. Výpočtová technika V 
633002 01.3.3 41 - 200,00 

23. Školenia 
V 
637001 01.3.3 41  + 200,00 

24. Všeobecný materiál - Koronavírus 
V 
633006 02.2.0 41 - 500,00 

25. Prevádzkové stroje 
V 
633004 03.2.0 41  + 400,00 

26. Servis - PO 
V 
634002 03.2.0 41  + 1 400,00 

27. Údržba špec.zariadení - PO 
V 
635005 03.2.0 41  + 300,00 



 
  

28. Všeobecný materiál - lesy V 
633006 04.2.2 41  + 300,00 

29. Ostatné služby - lesy 
V 
637005 04.2.0 41  + 850,00 

30. Oprava mosta 
V 
635006 04.5.1 41  + 250,00 

31. Zber, odvoz a uskladnenie odpadu 
V 
637005 05.1.0 41 - 3 000,00 

32. Všeobecný materiál - VPP V 
633006 06.2.0 41  + 120,00 

33. Koordinácia činnosti VPP 
V 
637005 06.2.0 41  + 100,00 

34. Poistné VPP 
V 
637015 06.2.0 41 - 180,00 

35. Sociálny fond VPP 
V 
637016 06.2.0 41 - 40,00 

36. Verejné osvetlenie - el.energia 
V 
632001 06.4.0 41 - 4 100,00 

37. Verejné osvetlenie - materiál 
V 
633006 06.4.0 41  + 4 100,00 

38. Oprava športových zariadení  
V 
635006 08.1.0 41  - 1 200,00 

39. Údržba futbalového ihriska 
V 
635006 08.1.0 41  + 500,00 

40. Údržba detských ihrísk 
V 
635006 08.1.0 41  + 700,00 

41. Údržba RKD 
V 
635006 08.2.0 41  - 750,00 

42. Údržba OK 
V 
635006 08.2.0 41  + 650,00 

43. Čistenie, pranie RKD 
V 
637005 08.2.0 41  + 100,00 

44. Príspevky SOU 
V 
642001 08.4.0 41  - 1 300,00 

45. Príspevky OZ 
V 
642001 08.4.0 41  - 200,00 

46. Elektrická energia MŠ 
V 
632001 09.1.1.1 41  - 550,00 

47. Prevádzkové stroje MŠ 
V 
633004 09.1.1.1 41  + 350,00 

48. Školenia MŠ 
V 
637001 09.1.1.1 41  + 50,00 

49. Ostatné služby MŠ V 
637005 09.1.1.1 41  + 150,00 

50. Benetrix - sociálna služba V 
642006 10.1.2 41  + 530,00 

51. Príspevok na dávku v HN V 
642026 10.1.2 41  + 2 740,00 

52. Príspevok pri narodení dieťaťa V 
642026 10.1.2 41  - 200,00 



 
  

 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Návrh rozpočtu obce na roky 2024 – 2026 vrátane programového rozpočtu 
 
p. starosta informoval, že spracovaný materiál bol zverejnený v podkladoch pre rokovanie.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia pozvala všetkých poslancov. Mala 
otázky k rozpočtu, ktoré boli vysvetlené. Rozpočet bol nastavený tak, aby nebolo potrebné 
pristupovať k zvyšovaniu daní. Uviedla, že je otázne, ako sa vyvinie otázka poskytovania 
služieb neštátnymi poskytovateľmi. Zároveň zverejnený návrh neráta so zvyšovaním odpadov, 
zmenou pri nakladaní s odpadmi.  
 
Mgr. Olašák, hlavný kontrolór, podal stanovisko k návrhu rozpočtu na r. 2024-2026. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
v súlade s § 11 ods. 4 písm. b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. a § 10 
zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v znení neskorších 
predpisov 
I. prerokovalo 
Návrh rozpočtu obce na roky 2024 – 2026 a Návrh Programového rozpočtu obce Sučany na 
roky 2024 – 2026 s pripomienkou na zmenu nasledovných položiek z dôvodu odloženia 
povinnosti mechanicko-biologickej úpravy zmesového odpadu pred uložením na skládku 
(MBÚ) o jeden rok, a to na znenie (po znížení o odplatu za MBÚ): 

Bežné príjmy 2024 2025 2026 
v EUR v EUR v EUR 

Daňové príjmy - dane za špecifické 
služby 355 600,00 355 600,00 355 600,00 
13301
3 

Za komunálne odpady a drobné 
stavebné odpady 344 000,00 344 000,00 344 000,00 

Bežné výdavky 2024 2025 2026 
v EUR v EUR v EUR 

05.1.0 Nakladanie s odpadmi 416 800,00 416 800,00 416 800,00 
05.1.0 630 Tovary a služby 395 900,00 395 900,00 395 900,00 

REKAPITULÁCIA 2024 2025 2026  
v EUR v EUR v EUR  

Bežné príjmy 4 341 307,00 4 332 307,00 
4 332 

307,00 
 

PRÍJMY spolu: 4 514 307,00 4 338 307,00 
4 338 

307,00 
 

Bežné výdavky 4 240 207,00 4 231 207,00 
4 231 

207,00 
 



 
  

VÝDAVKY spolu: 4 514 307,00 4 338 307,00 
4 338 

307,00 
 

II. berie na vedomie 
a) návrh rozpočtu na roky 2025 a 2026 s pripomienkou uvedenou v bode I. 
b) odborné stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu na roky 2024 – 2026 
III. schvaľuje 
Rozpočet obce na rok 2024 a Programový rozpočet obce Sučany na rok 2024 s pripomienkou 
uvedenou v bode I. 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Návrh plánu činnosti obecného zastupiteľstva na r. 2024 
 
p. starosta informoval, že je navrhnutý plán činnosti obecného zastupiteľstva pre r. 2024 v 
nasledovných termínoch: 20.2.2024, 23.4.2024, 18.6.2024, 17.9.2024, 29.10.2024 a 10.12.2024 
o 16,00 hod. v Robotníckom kultúrnom dome v Sučanoch. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
Plán činnosti Obecného zastupiteľstva obce Sučany na rok 2024  

 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Informácia k Organizačnej štruktúre obce od 1.12.2023 
 
p. starosta informoval, že dvaja zamestnanci odišli do dôchodku. Jeden zamestnanecký post bol 
obsadený údržbárom. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch berie na vedomie 
Informáciu starostu obce o zmene Organizačnej štruktúre obce od 1.12.2023 
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 



 
  

 
 
Vyhodnotenie činnosti ZŠ a MŠ za šk. rok 2022/23 
 
p. starosta informoval, že materiál bol predložený v podkladoch pre rokovanie obecného 
zastupiteľstva. 
 
Diskusia: Mgr. Žuchová 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že by privítala budúci rok prítomnosť riaditeľov na prerokovaní 
uvedeného materiálu. 
 
p. starosta odpovedal, že uvedené malo byť prerokované na predchádzajúcom zasadnutí, no 
poslancom neboli v predstihu predložené podklady.  
 
p. Kyselica skonštatoval, že správy boli spracované podrobne, dozvedel sa veľa nových 
informácií. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo   
Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v Základnej škole 
Slovenského národného povstania, Partizánska 13, Sučany za školský rok 2021/2022 
II. schvaľuje 
Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v Základnej škole 
Slovenského národného povstania, Partizánska 13, Sučany za školský rok 2021/2022 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch  
I. prerokovalo   
Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v Materskej škole, 
Hurbanova 10, Sučany za školský rok 2021/2022  
II. schvaľuje 
Správu o výchovno-vzdelávacej činnosti, jej výsledkoch a podmienkach v Materskej škole, 
Hurbanova 10, Sučany za školský rok 2021/2022 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Správy z komisií OZ 
 



 
  

Ing. Pohl uviedol, že stavebná komisia sa zaoberala žiadosťou o odkúpenie pozemku – metrový 
pás vedúci od  ul. Komenského po ul. Štúrova. Komisia bola informovaná a berie na 
vedomie kúpnu zmluvu uzatvorenej v roku 1978 medzi Odpredávajúcim Čsl. Štát – MNV 
Sučany a kupujúcim Jozefom Brveníkom a manž. Zlaticou, predmetom ktorej je pozemok EKN 
1969 – časť tejto preluka z ul. Komenského. Pozemok sa nachádza vedľa parcely, o ktorej kúpu 
prejavili záujem manž. Mlynčekovci a p. Hrabuša. P. Brveník žiadal o akceptovanie tejto 
kúpnej zmluvy bez ohľadu na skutočnosť, že v tom čase nebola zavkladovaná do katastra 
nehnuteľností a tak je stále ako vlastník tohto pozemku vedneá obec Sučany. Komisia na 
svojich predchádzajúcich zasadnutiach prerokovala a odporúčala schváliť žiadosť p. Mlynčeka 
a p. Hrabušu.  
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia prerokovala odkúpenie pozemkov. 
Legislatívna časť komisie má za to, že údaje z katastra sú hodnoverné, pokiaľ sa nepreukáže 
inak. Dôkazné bremeno je na strane žiadateľa, p. Brveníka. Obec nemôže postupovať na 
základe jeho tvrdenia, je potrebné postupovať v zmysle hospodárenia s majetkom obce.  
 
Ing. Pohl informoval informoval o stave žiadostí o NFP. Čerstvo podaná je opakovaná žiadosť 
na opravu strechy – Strecha na dome  Ď. Langsfelda, práve sa finalizuje ukončenie projektu 
Stavebné úpravy sociálnych zariadení a spoločenskej sály Robotníckeho kultúrneho domu; 
pripravuje sa opakovaná žiadosť na Zateplenie budovy stavebného referátu. 
Uviedol, že na základe diagnostiky mostu cez vážsky kanál bolo zistené, že most sa nachádza 
vo veľmi zlom stavebno-technickom stave. Vychádzajúc zo záverov znaleckého posudku je 
potrebné začať so sledovaním mosta po osadení geodetických klincov aspoň 4x ročne, 
a zároveň most označiť dopravnými značkami na zaťažitelnosť (12,5 t normálna zaťažitelnosť; 
36 t výhradná zaťažitelnosť mosta). 
 
p. starosta dodal, že sa začalo tým najdôležitejším. V čase, keď bol vypustený Vážsky kanál, 
urobila sa nová diagnostika. Následne budú podané informácie o výsledku tejto skúšky. Bude 
potrebné osadenie značiek, nabijú sa meracie body, či sa most nehýbe. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia sa zaoberala billboardmi v obci. Je 
možné prehodnotiť výšku nájmu, odporúča sa navýšenie nájmu o výšku inflácie.  
 
Mgr. Kováč navrhol navýšenie prenájmu o 100 % z pôvodných 250 € na 500 €. 
 
p. prednostka sa opýtala, ako sa naloží s billboardom Slovenského národného múzea. 
 
p. starosta navrhol vrátiť sa k uvedenej problematike a prejednať ju podrobnejšie. Ďalej 
informoval o doručenej žiadosti pre zriadenie elokovaného pracoviska Súkromnej základnej 
umeleckej školy Turany. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomicko-legislatívna komisia odporúča uvedenú žiadosť 
schváliť. 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
zriadenie elokovaného pracoviska Súkromnej základnej umeleckej školy, Komenského 1120, 
03853 Turany, IČO: 51958678, k dátumu 1.9.2024 na území obce Sučany, a to  so sídlom v 
priestoroch Komunitného centra obce Sučany, Hlavná 20, 038 52  Sučany, za účelom 
poskytovania základného umeleckého vzdelávania v odboroch tanečný, hudobný, výtvarný a 
literárno-dramatický. 



 
  

 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
p. prednostka uviedla, že o financie môžu požiadať od 1.1.2024 napriek tomu, že sú zriadení 
od 1.9.2023, žiadateľ je si vedomý tejto skutočnosti. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že ekonomická komisia sa zaoberala osadením lavičiek, vystúpením 
detského interpreta, opravou – spevnením 10 m prístupovej cesty v Slnečných Hrabinách, 
verejným osvetlením v Slnečných Hrabinách, zberom údajov pri stavebnom odpade (je 
potrebné upraviť dotazník, zoznam údajov v zbernom dvore). 
 
p. Kyselica uviedol, že komisia životného prostredia riešila zámer spoločnosti EBA, s. r. o., 
Sučany – dobudovanie zariadenia na nakladanie s nebezpečnými odpadmi, návrhy Všeobecne 
záväzných nariadení a Zásady hospodárenia s majetkom obce.  
V bode rôzne bola riešená potreba nahlasovania porúch verejného osvetlenia hasičom. Komisia 
riešila problémy so spaľovaním plastov a iných látok v domácnostiach, s čím je potrebné sa do 
budúcna zaoberať. Komisia sa zaoberala chýbajúcou dopravnou značkou pri predajni Jednoty, 
ktorá už je osadená. Prejednávala sťažnosť p. Hroznárovej proti penziónu Esprit a p. Murčeka 
na parkovanie p. Domiňákovej. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že v doručenom Newslettri ZMOS-u bolo uvedené, že kompetenciou 
obce je kontrolovať kotly na základe podnetu. Pri druhom podnete je možné vykonať kontrolu 
na mieste. V prípade zavedenia váženého zberu je možné, že stúpne množstvo spaľovaného 
odpadu.  
 
p. starosta informoval, že kultúrna komisia prejednávala vzdanie sa členstva v kultúrnej komisii 
p. Čabudu. Komisia navrhla obsadenie uvoľnenej funkcie p. Stanislavom Dubovcom, členom 
futbalového oddielu.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch volí 
na návrh poslankyne Mgr. Veroniky Dodekovej za člena komisie kultúry a športu Stanislava 
Dubovca, bytom Gen. Svobodu 1098, Sučany, a to od 1.1.2024.  
 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
Plán kultúrnych akcií 
 
p. starosta informoval, že materiál bol predložený v podkladoch na rokovanie obecného 
zastupiteľstva. 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že je rada, že bude obecný ples, no zdá sa, že je neskoro ho organizovať. 



 
  

 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
plán kultúrnych akcií na r. 2024 

Január 19. 01.  11. ples Obce Sučany 7.000,- 
Február 10.02. Fašiangy v obci (posledné fašiangy) 100,-  
 13.02. Pochovávanie basy RKD 200,- 
Marec 10. týždeň  MDŽ ( obec alebo JDS) 300,- 

 28.03. Deň učiteľov  200,- 
  Uvítanie do života 1400,- 
Apríl 11.04. Oslobodenie obce 100,- 
 30.04. Stavanie mája 700,- 
Máj 12 .05. Deň matiek 800,-  
  Jubilanti 800,-  
 31. 05. MDD ( spoločne so ZŠ) 1 500,- 
Jún  Jubilanti 800,-  
 28.6. Výstup na Kriváň 350,-  
 29.-30.06. XX. ročník Dni Milana Hodžu, 

Seniorparáda 
13 000,-   

Júl    
August 34. týždeň. Anička Ulická – pietna spomienka 50,- 
  29.08. SNP – pietny akt, Beh v srdci SNP + 

Záchranári deťom 
1500,- 

September  Športové víkendy  
  Divadlo pre deti 400,- 
  Jubilanti 800,- 
Október 16.10. Ď. Langsfeld – pietny akt pri 

rodnom dome 
50,- 

  Mesiac úcty starším RKD  (SZZP) 300,- 
November 44. týždeň Vyrezávanie tekvíc + Lampiónový 

sprievod 
100,- 

 11.11. Deň vojnových veteránov – Červené 
maky 

100,- 

 17.11. Deň boja za slobodu a demokraciu – 
pietna spomienka 

200,- 

December 07. 12. Vianočné trhy a Mikuláš (29. 
Sučiansky jarmok ľudových 
remesiel) 

7 500,-   

  Kultúrne akcie spolu (bez plesu) 25. 850,- 
 



 
  

Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
MUDr. Koyš informoval o činnosti sociálno-zdravotnej komisie, ktorá prerokovala potrebu 
úhrady faktúry za plavecký výcvik. 
 
Mgr. Žuchová požiadala o ocenenie darcov krvi, zverejnenie výzvy, na základe ktorej by sa 
mohli občania prihlásiť, nakoľko nie je možné získať údaje z Červeného kríža. Uvedené by sa 
malo vykonávať každý rok od posledného ocenenia.  
 
p. Kyselica uviedol, že inicioval s MUDr. Trnovskou ocenenie darcov krvi. Bolo by vhodné v 
januári vyhlásiť výzvu, aby sa prihlásili darcovia krvi, ktorí v r. 2022 a 2023 dosiahli zlatú, 
diamantovú a Kňazovického plaketu. 
 
MUDr. Koyš uviedol, že každá žiadosť o mimoriadnu dávku musí byť posúdená sociálnou 
komisiou. 
 
p. starosta uviedol, že jednotlivé podnety je potrebné doručiť vopred, aby mohli byť 
prerokované jednotlivými komisiami.  
 
p. prednostka uviedla, že prípadné návrhy, zmeny VZN je možné si prejsť. Sociálna komisia 
otvorila otázku GDPR v súvislosti s poskytovanými dávkami v hmotnej núdzi. Z hľadiska 
riadneho nakladania s verejnými financiami je potrebné, aby členovia komisií a poslanci mali 
všetky potrebné (aj osobné) údaje o žiadateľoch. Členovia komisií ako aj poslanci majú 
podpísané vyhlásenie v súvislosti s GDPR. 
Je potrebný riadny sled poskytovaných finančných prostriedkov. Sociálna komisia potrebuje 
všetky údaje. Na základe návrhov komisie referent spracuje dávku rozhodnutím a podpisom 
finančnej kontroly.  
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
Ocenenie viacnásobných darcov krvi, ktorí boli ocenení zlatou Jánskeho plaketou, a to 
Miroslava Mierta a Juraja  Malku  vo finančnej hodnote po 200,- € 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 5 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Mgr. Róbert Kováč, Ľubomír Kyselica, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 4 (Milan Cuna, Peter Krčula, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, MUDr. Richard 
Koyš) 
Nehlasoval: 0 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje 
Zrušenie uznesenia č. 201/2023 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav 
Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová,) 
Proti: 0 



 
  

Zdržal sa: 2 (Mgr. Róbert Kováč, MUDr. Richard Koyš) 
Nehlasoval: 0 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch schvaľuje  
presunutie rokovania  o nasledovnom uznesení na nasledujúce obecné zastupiteľstvo „Ocenenie 
viacnásobných darcov krvi, ktorí boli ocenení zlatou Jánskeho plaketou a to Miroslava Mierta 
a Juraja  Malku  vo finančnej hodnote po 200,- €“ 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 7 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Peter Krčula, Ľubomír Kyselica, Miroslav 
Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 2 (Mgr. Róbert Kováč, MUDr. Richard Koyš) 
Nehlasoval: 0 
 
 
Hlasovanie za prijatie uznesenia v nasledovnom znení: 
Obecné zastupiteľstvo v Sučanoch 
I. prerokovalo 
správy z činnosti komisií OcZ obce Sučany 
II. berie na vedomie 
správy z činnosti komisií OcZ obce Sučany 
Hlasovanie z prítomných: 9 
Za: 9 (JUDr. Mgr. Peter Belica, Milan Cuna, Mgr. Róbert Kováč, Peter Krčula, Ľubomír 
Kyselica, Miroslav Mihálik, Ing. Peter Pohl, Mgr. Lenka Žuchová, MUDr. Richard Koyš) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
Nehlasoval: 0 
 
 
Rôzne 
 
Diskusia: Mgr. Žuchová, p. Cuna, p. Kyselica 
 
Mgr. Žuchová uviedla, že 28.12.2023 sa uskutoční členská schôdza futbalového oddielu. 
 
p. Cuna poďakoval všetkým za veľmi dobre zvládnutú kultúrnu akciu Mikuláša a výborne od-
vedenú prácu v súvislosti s prerokovaním zámeru spol. Eba.  
 
p. Krčula požiadal o riešenie dlhodobo odstavených áut na parkovisku na námestí.  
 
 
Interpelácie 

Do interpelácií sa nikto neprihlásil.  

 

 



 
  

Záver  
 
p. starosta poďakoval prítomným poslancom za účasť a prerokovanie problematiky chodu obce 
a zasadnutie obecného zastupiteľstva ukončil.  
  
 
 
 
  
 
 
 

...........................................................  
     Viera Jašeková   
         zapisovateľka   

 
  

 …………….......................................   ...................................................  
      Miroslav Mihálik                                                      JUDr. Mgr. Peter Belica
  overovateľ           overovateľ  
 
 
 
...........................................................   ...................................................  

Mgr. Eva Belicová      Martin Rybár  
   prednostka OcÚ      starosta obce  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
  

Prezenčná listina  

zo zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Sučany  

konaného dňa 12.12.2023 v sále Robotníckeho kultúrneho domu v Sučanoch  

  
  

P r í t o m n o s ť   n a   z a s a d n u t í : 
 
 
Funkcionári OcÚ: 
 
1.   Martin Rybár   -   starosta obce 
2.    Mgr. Eva Belicová    -   prednostka obecného úradu  
3.         Mgr. Radoslav Olašák  -   hlavný kontrolór obce 
 
P o s l a n c i :     
12. JUDr. Mgr. Peter Belica    
13. Milan Cuna      
14. Mgr. Veronika Ďaďová - ospravedlnená   
15. Martin Giert   - ospravedlnený   
16. MUDr. Richard Koyš     
17. Mgr. Róbert Kováč     
18. Peter Krčula      
19. Ľubomír Kyselica    
20. Miroslav Mihálik     
21. Ing. Peter Pohl      
22. Mgr. Lenka Žuchová  
 
 
Ostatní prítomní: 
1. Ing. Janka Bednáriková   -   zapisovateľka 
 
 
H o s t i a :   
 - viď prezenčná listina 
 
 
 


